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Punkter til drøftelser: 

1. Godkendelse af dagsorden 24. juni 2019 
2. Godkendelse af referat 13. maj 2019 – godkendt via skriftlig høring med frist 

den 5. juni 2019 
3. Meddelelser 

a) Studienævnsformand 
b) De studerende 
c) Sekretariatet 

4. Merit- og dispensationsansøgninger (bilag) 
5. Sager til behandling eksamen 

Ingen sager til behandling 
6. Sager til behandling studieordninger 

a) Mulig ændring af fagbeskrivelse til Bachelorprojekt (bilag)  
7. Sager til behandling kvalitetspolitikken 

a) Den centrale studiestartsundersøgelse 
b) Studiestart 2019 (bilag)  
c) Undervisningsevaluering samt handleplan: Videnskabsteori (bilag)  
d) Undervisningsevaluering: Udredning af stemme-, strube- og svælgsygdomme 

(bilag) 
e) Slutevaluering 
f) Forslag til videregående logopædifag F2020 (bilag)  
g) Reeksamensplan til godkendelse S2019 (bilag) 

8. Andre sager til behandling 
a) Brainstorm på FN’s 17 Verdensmål 
b) Adgang til Kandidatuddannelsen for personer med anden uddannelse end en 

BA i Audiologopædi 
c) Referat fra Aftagerpanelmøde (bilag) 
d) Ansøgning om midler til forplejning til faglig kursusdag (bilag)  
e) Ansøgning om midler til Fagrådet: kaffe og el-kedel (bilag) 

Referat Studienævn for Audiologopædi  

  

Dato og tidspunkt  24. juni 2019, kl. 13:15 – 16:15 

Sted  Lysningen, stuen 

Til stede  Klara Tandrup Pedersen (KLP), Rineke Brouwer (RB), Stine Gam-
borg Lautrup (SGL), Jesper Schmidt (JS) (ankom under pkt. 4), 
Laila Kjærbæk (LK), Heidi Christensen (HC) (forlod mødet under 
pkt.8),  

Afbud fra  Aske Ennesen Kromann, Maja Amalie Freud-Blomquist, Thomas O. 
Madsen 

Referat sendt til ori-
entering til 

Sharon Millar, Jesper Tinggaard Svendsen 

Referent  Dorte Cohrt Nebel 
 

https://www.verdensmaalene.dk/fakta/verdensmaalene
https://www.sdu.dk/da/Uddannelse/Kandidat/Audiologopaedi
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f) Dato for dimission 2020 
g) Indkaldelse itl DSEB*s Innovations- og entreprenørskabspris (bilag)  

9. Sager til behandling undervisning 
Ingen sager til behandling 

10. Eventuelt 
 
 

Ad pkt. 1 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
Ad pkt. 2 
Referat fra 13. maj 2019 godkendt via skriftlig høring, fortroligt referat læg-
ges i næste mødes mødemappe.  
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden:  
- Oplyste, at Fakultetet har imødekommet ansøgning om at der 

oprettes 2 fag på 5 ECTS på den nye kandidatuddannelse.  
- Meddelte, at der netop er kommet nøgletal på forskningsdæk-

ning, som vil blive behandlet på studienævnsmødet i august.  
- Oplyste, det netop er offentliggjort, at FN’s 17 verdensmål bliver 

SDU’s kompas – FN’s 17 verdensmål er desuden et punkt på 
dagsordenen.  

- Orienterede om optagelsestallene og overbookingen, der reelt 
skulle betyde, at vi kan have fuldt optag på bacheloruddannel-
sen; idet vi de seneste to år overraskende ikke har haft fuldt op-
tag trods stor søgning.  

b) De studerende havde ingen kommentarer.  
c) Sekretariatet:  

- Oplyste, at det indtil videre ikke ser ud til, at der skal afholdes 
mange reeksamener.  

  
Ad pkt. 4 
Der blev behandlet 7 ansøgninger, heraf var 3 formandsbehandlet. Se for-
troligt referat.  
 
Ad pkt. 5 
Ingen sager til behandling  
 
Ad pkt. 6 

a) Studienævnet besluttede, at specificere teksten i fagbeskrivelsen for 
Bachelorprojekt, så det tydeligere præciseres: ”Opgaven skal inde-
hold ét resumé på ca. ½ normalside. Skrives BA på dansk skal re-
sumé være på fremmedsprog (typisk engelsk). Skrives BA på en-
gelsk skal resumé være på dansk.  
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Vurdering af resuméet kan påvirke den samlede karakter i opadgå-
ende eller nedadgående retning.” 

 
Ad pkt. 7 

a) Den centrale studiestartsundersøgelse viser for så vidt angår ba-
cheloruddannelsen, at motivationen for at gennemføre uddannelsen 
har haft et mindre fald fra 73 til 69 procent. Der er dog ingen, der 
har angivet en lav motivation og 69 procent har angivet, at de er 
meget motiverede, mens 31 procent angav mellem motivation. Stu-
dienævnet bemærkede, at selvom 15 procent angav, at de var del-
vist uenig i og 31 procent angav, at de hverken var enig eller uenig i 
at have fået gode studievaner, bør det ikke tolkes kritisk, da det kan 
være svært for nye studerende at vurdere, om de har fået gode stu-
dievaner på et par måneder. Dog diskuterede studienævnet, om der 
kunne iværksættes tilbud til 1-års studerende, men der var bred 
enighed om, at det ikke er kritisk.  

b) Det blev foreslået, at de studerende, der arrangerer studiestarten 
også får præsentation af sekretariatet med under punktet med præ-
sentation af Rineke og Sille. Herefter blev introprogrammet god-
kendt.  

c) Videnskabsteori: Godkendt med bemærkning om lav svarprocent, 
og at eksamen var problematisk, da eksamensform blev ændret i 
løbet af semestret. Studienævnet tilslutter sig handleplanen og vil 
opfordre til, at man på modulmødet diskuterer statistikdelen, -
metoden samt programmel.  

d) Udredning af stemme-, strube- og svælgsygdomme: Godkendt med 
bemærkning om at under halvdelen af de studerende har svaret.  

e) RB gennemgik kort oversigt over evalueringer fra E18 og informe-
rede om, at der er taget hånd om de evalueringer, der har givet an-
ledning til særlige bemærkninger. Dog er den gennemgående be-
mærkning lav svarprocent. Der var en meget kort diskussion vedr. 
undervisningsevaluering og på mødet i august (19.08.19) vil studie-
nævnet diskutere om, der vil være fag, der ikke skal undervisnings-
evalueres, hver gang de udbydes.  

f) Studienævnet godkendte titlerne for de videregående logopædifag, 
der skal udbydes i F2020 med bemærkning om, at studienævnet 
beder om at både børne- og voksenområdet inddrages i Differential-
diagnoser inden for audiologopædien.   

g) Reeksamensplanen for S19 blev godkendt. 
 
Ad pkt. 8 

a) Punktet blev behandlet som det sidste punkt på dagsordenen. Rek-
tor har netop meldt ud, at SDU går all in på alle 17 af FN’s ver-
densmål, så studienævnet ville have en snak om ideer til, hvordan 
studiet kan gøre en forskel. Der var herefter en god debat om hvilke 
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af de 17 mål, hvor studiet ville kunne sætte ind. Punkterne der blev 
nævnt var bl.a. 3, 4, 5, 16 og 17. Der var mange gode forslag, så 
RB vil indkalde ideer på studiet via opslag, ligesom RB vil præsen-
tere de 17 mål ved studiestarten.   

b) Studienævnet besluttede, at der ikke skal foretages ændringer i ad-
gangskrav eller udvælgelseskriterier for Kandidatuddannelsen i Au-
diologopædi med henblik på optag 2020. Dog bemærker studie-
nævnet overraskelse over formulering af, at nordiske ansøgere skal 
dokumentere norsk/svensk/finsk/islandsk på et niveau svarende til 
Dansk A.  

c) Referat fra Aftagerpanelmødet blev uploaded samme dag som stu-
dienævns mødet blev afholdt og det blev derfor besluttet, at udsæt-
te punktet til næste møde (19.08.19).  

d) Ansøgning om midler til forplejning til faglig kursusdag blev imøde-
kommet.  

e) Ansøgning om midler til Fagrådet til kaffe og el-kedel blev imøde-
kommet. 

f) Der var en kort diskussion om, det ville være en idé at flytte dimissi-
onen til den dag, hvor de studerende afleverer speciale. KTP ud-
trykte bekymring for, om en så tidlig dato ville kollidere med eksa-
menslæsning for de studerende, der skal stå for arrangementet. Det 
blev derfor besluttet, at dette tages op i Fagrådet. Punktet vil derfor 
blive behandlet i studienævnet i løbet af efteråret.  

g) Det blev besluttet, at de studerende i studienævnet tager indkaldel-
sen med i Fagrådet.  

 
Ad pkt. 9 
Ingen sager til behandling 
 
Ad pkt. 10 
 
 
Næste møde afholdes den 19. august 2019, kl. 13:15 – 16:15 i Lysnin-
gen, stuen 
 
 
 
Rineke Brouwer  
Studienævnsformand   / Dorte Cohrt Nebel

   Studienævnssekretær 
 
 


